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Schriftelijke reactie toezegging 
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Toezegging gedaan op 29 februari 2024 
 
Onderwerp Energiebedrijf 
 
Portefeuillehouder Henk de Boer 
 
 
Omschrijving toezegging 
N.a.v. agendapunt 7. Energiebedrijf, wordt toegezegd na te gaan of het dictum punt a in het 
raadsvoorstel juist is (in relatie tot bevoegdheid college, bevoegdheid raad).  
 
Datum schriftelijke reactie 
7 maart 2024 
 
Schriftelijke reactie 
Punt a. van het dictum is juist.  
Het college is bevoegd om BV’s op te richten. Voorwaarde is dat de raad hier geen wensen en 
bedenkingen tegen heeft. Dit is een juridische formulering waaraan voldaan moet worden, art. 160 
lid 2 Gemeentewet (deelname in rechtspersonen). De raad kan aangeven om wensen en 
bedenkingen te hebben. In dat geval kan het college (nog) geen BV oprichten. Bij punt a. vraagt het 
college aan de raad om in te stemmen met het besluit van de oprichting van het Gemeentelijk 
Energiebedrijf. Dit besluit mag het college zelf nemen (mits de raad geen wensen en bedenking 
heeft). Het college vraagt instemming aan de raad, omdat met de oprichting van het gemeentelijk 
Energiebedrijf een richting gekozen wordt inzake de rolneming van de gemeente in de 
energietransitie. Dit betekent een regiefunctie voor Súdwest-Fryslân. 
 
Risico’s en BV’s: 
Er is gekozen voor een organisatie ontwerp met meerdere BV’s. Een belangrijke reden hiervoor is 
dat risico’s met deze constructie beperkt blijven tot de betreffende BV. Risico’s werken dus niet 
door in andere BV’s, waaronder de Holding BV.  
 
Invloed raad: 
Wanneer er een ontwerp is voor één of meerdere warmtekavels, heeft de raad heeft een wettelijke 
taak bij het vaststellen hiervan. Een warmtekavel is een gebied waarin een collectief 
warmtesysteem (warmtenet) wordt ontwikkeld. Daarnaast stelt de raad ook per project een 
wijkuitvoeringsplan vast. Het wijkuitvoeringsplan wordt samen met de bewoners en 
gebouweigenaren uit de wijk opgesteld. Er wordt gekeken naar de lokale situatie, de businesscase, 
kosten voor bewoners en gebouweigenaren. Er vindt een risicoafweging plaats van het gehele 
project.  
 
Fasering energiebedrijf: 
De ontwikkeling van het energiebedrijf bestaat uit twee fases. De eerste fase van het energiebedrijf 
richt zich op de ontwikkeling van onze (pilot) projecten. Wanneer de projecten gerealiseerd gaan 
worden en warmte gaan leveren gaat fase 2 zich ontwikkelen. Bronnen, infra en levering bedrijven 
krijgen dan vorm. Aan de keuze om nu de volledige fasering neer te zetten ligt ten grondslag dat 
het belangrijk is om te weten hoe het bedrijf er uiteindelijk uit komt te zien. Alleen dan weten we 
welke stappen er nu genomen moeten worden in de ontwikkelingsfase. Wanneer het energiebedrijf 
zich doorontwikkeld naar de tweede fase, dan wordt dit ter instemming voorgelegd aan het college. 
De raad ontvangt dan actieve informatie en wordt daarna via de Berap op de hoogte gehouden. 
 



 

 

Link naar video Gemeentelijk Energiebedrijf 
Bijgaande video behoort bij de afdoening van deze toezegging voor de raad en is niet bedoeld om 
verder te verspreiden. Met deze videoboodschap wordt de raad geïnformeerd over het 
Gemeentelijk Energiebedrijf. De video is in 2023 gemaakt voor een Bestuurlijke Verkenning over 
het Energiebedrijf. Programmamanager Joke Yedema legt de aanleiding en de keuze uit voor deze 
vorm van een gemeentelijke energiebedrijf.  

https://youtu.be/6ZgqbsmXnns
https://youtu.be/6ZgqbsmXnns

